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Protokół nr L/2023 
z sesji Rady Powiatu w Nysie 

z dnia  1 sierpnia 2023 r. 
 
 

Obrady rozpoczęto 1 sierpnia 2023 o godz. 08:30, a zakończono o godz. 09:13 tego 
samego dnia. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 23 radnych:  
 
1. Jolanta Barska, 
2. Czesław Biłobran, 
3. Grażyna Bortniczuk, 
4. Jacek Chwalenia, 
5. Adam Fujarczuk, 
6. Tomasz Jazienicki, 
7. Janusz Jaskot 
8. Henryk Kamiński, 
9. Zbigniew Karnaś, 
10. Danuta Korzeniowska, 
11. Andrzej Kruczkiewicz, 
12. Bożena Lewińska, 

13. Teresa Nosal, 
14. Daniel Palimąka, 
15. Kazimierz Rozumek, 
16. Grzegorz Samborski, 
17. Paweł Szymkowicz, 
18. Piotr Woźniak, 
19. Bogdan Wyczałkowski, 
20. Damian Wylężek, 
21. Janusz Zapiór, 
22. Anna Ziółkowska-Woźny, 
23. Maria Żukowska-Jacykowska 

 
Nieobecni : Piotr Bobak, Joanna Burska 

 
Porządek sesji przedstawiał się następująco: 
 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r., 
b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038. 
 

3. Zamknięcie obrad. 
 

1.Sprawy organizacyjne,  
 

a) otwarcie posiedzenia,  
 

Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski otworzył L sesję Rady Powiatu w Nysie.  
Oznajmił, że została ona zwołana na wniosek Zarządu (załącznik nr 1). 
Po sprawdzeniu kworum oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 23 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne do uznania obrad 
za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 2).  
 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

a) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r., 
 

Skarbnik Bogusława Stankiewicz omówiła projekty uchwał wraz z uzasadnieniem sprawie 
zmiany budżetu Powiatu  Nyskiego oraz w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na 
lata 2023-2038 (załącznik nr 3 i 4). 
 



2 
 

Radny Piotr Woźniak zabierając głos stwierdził, że proponowane środki należy przyjąć, 
natomiast na naszych oczach dzieje się psucie samorządu. Większość projektów, które 
wymieniła Skarbnik Powiatu to Polski Ład lub inne programy rządowe. Spytał co by było, gdyby 
w powiecie nyskim nie rządziło PiS, czy te pieniądze by do nas trafiły.  Według radnego 
rozdawnictwo w postaci czeków, fotografie, które trafiają do mediów, „potańcówki plus”  
i innego rodzaju wydarzenia, to wyłącznie dobra wola rządzących. Często nie liczą się kwestie 
merytoryczne , tylko czy obiekt ma krzyż czy nie. Najczęściej środki z tych programów trafiają 
do samorządów rządzonych przez PiS.  Dodał, że nie o to walczono w 1998 r., aby teraz z własnej 
woli wyzbyć się samodzielności i samorządności.  
Kontynuując radny zwrócił uwagę, że wiele samorządów jest w złej sytuacji, zbierają pieniądze 
na wynagrodzenia dla nauczycieli, nie mają pieniędzy na ZUS, na bieżące utrzymanie,  
a tymczasem w wielu projektach „robi się igrzyska”.  Podsumowując radny stwierdził, że będzie 
głosował za przyjęciem projektów uchwał, ale nie będzie się z tego cieszył.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady – Maria Żukowska- Jacykowska  stwierdziła, że nie prawdą jest to,  
że środki trafiają wyłącznie do samorządów w których rządzi PiS, ponieważ przekazywane są na 
zrównoważony rozwój Polski i kierowane są do wszystkich samorządów.  Rząd przeznacza 
pieniądze, aby samorządy mogły się rozwijać, natomiast samorząd decyduje jakie inwestycje 
realizuje. Dodała, że inwestycje są podstawą rozwoju regionu i Polski. Sami nie dalibyśmy rady 
zrealizować milionowych inwestycji, z których korzystają mieszańcy.  
Kontynuując stwierdziła, że jeśli chodzi o finansowanie zabytków sakralnych, to nie tylko to są 
miejsca święte, ale też zabytki, nasze dziedzictwo, kultura. Musimy w to inwestować. 
Przypomniała, że Kościół pw. WNMP w Nysie został przejęty przez Powiat w czasie kiedy Pan 
radny P. Woźniak sprawował władzę dlatego się dziwi, że chcąc wspomóc jego renowacje radny 
atakuje zamiast okazać wdzięczność, że taka kwota jest przekazana na ten obiekt.  
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że słuchając wypowiedzi przedmówczyni ma wrażenie jakby 
oglądał telewizję z najgorszego wydania z krajów bez demokracji. Zaznaczył, że pieniędzy nie 
dają Kaczyński, Morawiecki, tylko jest to pieniądz publiczny i powinien być w zrównoważony 
sposób dystrybuowany. Stwierdził, że skoro Wiceprzewodnicząca uważa, że tak jest, to niech 
spyta Wójta Pakosławic, Burmistrza Otmuchowa.  
Następnie radny przypomniał, że pieniądze na dokumentacje ulicy Długosza były wpisywane do 
budżetu, a potem znikały i były różnego rodzaju perturbacje. W związku z tym, prosi aby zadbać 
by dokumentacja na przebudowę ulicy Długosza „w tym całym zadaniu dokumentacji się 
znalazła”. Tym bardziej że stowarzyszenie Górna Wieś przygotowuje protest zbierania podpisów 
i nie odstąpią do  momentu kiedy nie zobaczymy tego zadania zrealizowanego.  
 
Radny Cz. Biłobran stwierdził, że podziela zdanie, że samorządność polega na tym, że sami 
decydujemy na co wydawać środki. Dziś Pani Skarbnik wykazała ileś tam szans, ale w tych 
szansach nie ma rozwiązań, nie ma działań, które poprawią te obszary które byśmy chcieli,  
np. szpital. Nie wydajemy środków na inwestycje z własnych środków bo ich  nie mamy. 
Jesteśmy coraz bardziej biedni.  
Według radnego to są „obiecanki cacanki”, niech nikt nie liczy na to, że te wszystkie środki do 
nas spłyną.  
Kontynuując stwierdził, że podziela zdanie radnego P. Woźniaka, że powinniśmy w większym 
stopniu sami decydować i rząd ten czy kolejny powinien zwiększyć dla samorządów udziały  
w podatkach. Sami będziemy decydować bez żadnych barw politycznych, tylko w oparciu  
o dyskusję, rozsądek, na co wydawać środki.  
Radny stwierdził przy okazji, że być może należy zaprzestać inwestycji w sytuacji kiedy wali nam 
się system ochrony zdrowia, system oświaty, za chwilę urzędnik w Starostwie będzie zarabiał 
mniej jak sprzątaczka w szpitalu.  
Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że pani Skarbnik w swoim wystąpieniu mówiła  
o „wolnych środkach”. Tymczasem chciałby spytać  jakie my mamy wolne środki. Zdaniem 
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radnego tych wolnych środków nie mamy. Zaznaczył też, że planując inwestycje powinniśmy 
wziąć pod uwagę czy później będzie nas na nie stać.  
 
Radny Paweł Szymkowicz stwierdził, że nigdy nie będzie miał nic przeciwko dofinansowaniu 
zabytku bez względu na to czy jest to sakralny czy świecki. Zaznaczył przy tym, że obiekty 
sakralne należą do najbogatszej instytucji w Polsce (po Państwie), jaką jest Kościół Katolicki.  
Odnosząc się do wypowiedzi radnej Marii Żukowskiej-Jacykowskiej zwrócił uwagę, że Gmina 
Głuchołazy składała 10 wniosków na dofinansowanie zabytków. Dofinansowanie otrzymały trzy 
w tym dwa sakralne oraz „Aleksandrówka”, która od wielu lat jest punktem wyborczym jednej  
z posłanek i tak długo będzie remontowana, jak długo ta Pani będzie startowała w wyborach. 
Gmina Głuchołazy nie otrzymała natomiast dofinansowania na remont wieży widokowej na 
Przedniej Kopie, która jest najstarszym tego typu obiektem w Sudetach Wschodnich i jedną  
z najstarszych wież widokowych kamiennych w całych Sudetach, licząc czeską i niemiecka 
stronę. Inwestor wyłożył olbrzymie pieniądze, aby to miejsce po 125 latach od jego powstania 
było udostępnione turystom, tymczasem pomoc Państwa, w którym rządzi PiS jest żadna.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz zabierając głos poprosił radnych o przyjęcie przedstawionych 
projektów uchwał. Zaznaczył, że z których możemy środki zakładają dofinansowanie na 
poziomie 98% kosztów inwestycji.  
Dodał następnie, że jeśli dobrze policzymy, to okaże się, że najwięcej środków otrzymał Powiat 
Prudnicki, w którym rządzi inne ugrupowanie niż PiS. 
Oznajmił także, że w „Subregionie” Powiat Nyski ma 25 mln zł. Był plan, aby złożyć wniosek na 
zakup autobusów. Okazało się jednak, że mogą być tylko autobusy elektryczne. Dodał, że jedną  
z pierwszych inwestycji, na którą mamy projekt, to ścieżka rowerowa i modernizacja drogi do 
Białej Nyskiej.         
  
W związku z wyczerpanie dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie: 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Kazimierz Rozumek 
NIEOBECNI (2) 
Piotr Bobak, Joanna Burska 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Kazimierz Rozumek 
NIEOBECNI (2) 
Piotr Bobak, Joanna Burska 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
4. Zamknięcie obrad. 
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku sesji Przewodniczący - Bogdan Wyczałkowski zamknął L sesje 
Rady Powiatu. 
 
 
Protokołował: 
 
Zenon Wiszniewski 


